
شوک حذفی به استقلال
پیش از داربی

دیروز دور یک ش��انزدهم نهایی جام حذفی فوتبال 
كشور، حذف استقلال تهران و صعود سپاهان اصفهان 
را در پی داش��ت. مس رفسنجان تحت هدایت محرم 
نویدكیا عصر دوشنبه دست به كار بزرگی زد و توانست 
با ۲ گل از س��د آبی های پایتخت عبور كند. وداع تلخ 
و زودهنگام ش��اگردان نکونام در شرایطی رخ داد كه 
استقلال صدرنشین لیگ برتر است و شاید مدیران این 
باشگاه حساسیت چندانی برای قهرمانی در این رقابت ها 
قائل نباشند. با این حال شکست در این مسابقه به منزله 
آغاز یک دوره فش��رده از بازی های لیگ در واپس��ین 
روزهای س��ال جاری شامل س��فر به اهواز، شهرآورد 
تهران و مس��ابقه با هوادار است. محمدمهدی محبی 
)دقیقه ۲4( و منتظر محمد )دقیقه 67( ۲ گل نارنجی و 
سبزپوشان را در حضور 5 هزار نفر در ورزشگاه شهدای 
مس رفسنجان به ثمر رساندند. همچنین مرادمند نیز 
یک ضربه پنالتی را برای استقلال از دست داد. در دیگر 
دیدار عصر دیروز طلایی پوشان اصفهان با یک بازی برتر 
در ورزش��گاه نقش جهان با گل های اسدی، نورافکن و 
شکاری، ۳ بر صفر شمس آذر قزوین را شکست دادند.

بازدید وزیر ورزش از اماکن دریامحور 
ورزش  کیش

كیومرث هاش��می در سفر به كیش از اماكن ورزشی 
دریامحور این جزیره بازدید كرد.

وزیر ورزش و جوانان كه برای س��فری چند ساعته و 
حضور در فینال هفته اول رقابت های تور جهانی تنیس 
به كیش س��فر كرده بود، روز گذش��ته از اماكن ورزشی 
رش��ته های دریامحور ورزش ای��ن جزیره بازدید كرد. به 
گزارش مهر، در این بازدید مدیرعامل منطقه آزاد كیش، 
معاون ورزش بانوان، سرپرس��ت دفت��ر هماهنگی امور 
اس��تان های وزارت ورزش و جوانان و دبیر شورای عالی 

ورزش كیومرث هاشمی را همراهی كردند.

آخرین وضعیت حسین رضازاده
در بیمارستان

قهرمان وزنه برداری جهان و المپیک فردا از بیمارستان 
مرخص می شود.

حسین رضازاده، قهرمان وزنه برداری جهان و المپیک 
۱۰ روز پیش به دلیل عوارض ناشی از بیماری دیابت در 

بیمارستان ساسان بستری شد.
رضازاده جراحی ساده ای انجام داد و برای كنترل عفونت 
زخمی كه در پایش ایجاد شده بود، بستری شد. او تا بهبود 
كامل عفونت پا و تکمیل دوره درمان همچنان بستری است 
و فردا )چهارشنبه( مرخص می شود. رضازاده در گفت وگو 
با ایسنا درباره آخرین وضعیت خود گفت: حال عمومی 
من خوب است و  دكترها وضعیت قلب، كلیه و چشمم را 
نیز بررسی كردند كه بر اثر دیابت مشکلی به وجود نیامده 
باش��د و خدا را شکر مشکلی وجود ندارد اما از این پس 

باید بیشتر مراقب باشم.

تیم طارمی بنفیکای صدرنشین را
 ۵ تایی کرد!

پورتو بامداد دیروز پیروزی ای تاریخی مقابل بنفیکای 
صدرنشین كسب كرد و با نتیجه 5 بر صفر آنها را از ورزشگاه 
دراگائو بدرقه كرد، البته سرمربی مهدی طارمی فروتنانه 

نسبت به این برد واكنش نشان داد. 
سرجیو كونسیسائو، سرمربی پورتو، به بازیکنانش هشدار 
داد پیروزی پرگل برابر بنفیکا هم تنها ۳ امتیاز برای آنها 

داشت؛ نه بیشتر!
پورتو بامداد دوش��نبه در چارچوب رقابت های هفته 
بیست وچهارم لیگ پرتغال مقابل بنفیکا به میدان رفت 
و موفق شد با نتیجه 5 بر صفر این تیم را در هم بکوبد. 

این بازی از اهمیت بسیاری برای پورتو برخوردار بود، 
چرا كه در جایگاه سوم جدول رده بندی پشت سر بنفیکا 
لیسبون و اسپورتینگ لیسبون قرار داشت و حالا اختلاف 
امتیاز ۲ تیم به 6 امتیاز رسیده و پورتو امیدوار است بتواند 
در هفته های پیش رو به صدر جدول نزدیک تر شود. به 
گزارش ورزش ۳، كونسیس��ائو پس از پایان این بازی در 
گفت وگو با خبرنگاران اظهار داشت: »باید به بازیکنان تیم 
تبریک گفت. آنها كاملا آماده بودند و در لحظات متفاوتی 
از بازی با توجه به نقاط قوت بنفیکا عملکرد درستی ارائه 
كردند و توانستند از اشتباهات حریف استفاده كنند. بازی 
خیلی خوبی بود اما داستان دیگری وجود ندارد. باید بدانیم 
این بازی هم تنها ۳ امتیاز برای ما داشت، نه بیشتر. در واقع 
اینکه بدانیم فاصله زیادی در كیفیت ۲ تیم در این سطح 
در رقابت برای قهرمانی نیست بسیار خوب است اما برای 
همین اختلاف به وجود آمده هم خود ما مقصر هستیم. 
بازیکنان نشان دادند می توانند چنین بازی خوبی ارائه كنند 
و از این به بعد باید بیشتر این كار را انجام دهند. مشخصا 
شرایط در دیگر تیم های لیگ متفاوت است اما امروز روحیه 
قهرمانی و پیروزی را نشان دادیم. این همان چیزی است 

كه هر روز در تلاش هستم به بازیکنانم القا كنم. 
از این پیروزی خیلی خوشحال هستیم، نه فقط به این 
خاطر كه برنده شدیم، بلکه به این خاطر كه نشان دادیم 
كیفیت تیمی بس��یار بالایی داریم. حالا زمان آن رسیده 
است كه به بازی بعد فکر كنیم و تمركز خودمان را برای 
ارائه یک عملکرد خوب مشابه به كار بگیریم. باید به هر 
بازی طوری نگاه كنیم كه انگار آخرین بازی زندگی ما است 
و هواداران در آخرین هفته های لیگ بسیار مهم هستند«.

مه��دی طارمی به دلیل مصدومی��ت در این بازی به 
میدان نرفت.

اخبار

ورزشی

سرمربی تیم  ملی فوتبال ساحلی كشورمان معتقد است یک 
دلیل باعث شد شاگردانش نتوانند برزیل را شکست دهند و به 

فینال جام جهانی فوتبال ساحلی راه پیدا كنند.
علی نادری درباره كسب مقام سوم جام جهانی فوتبال ساحلی 
اظهار داشت: ما پس از ۲ دوره كه در جام جهانی غایب بودیم، 
خدا را شکر در این دوره شرایط مطلوبی داشتیم و با آمادگی 
بالایی كه بچه های ما داش��تند توانستیم از ابتدای مسابقات با 

قدرت ظاهر شویم و دل مردم كشورمان را شاد كنیم.
وی ادامه داد: ما برنامه های مان را پس از مسابقات جام ملت ها 
و قهرمانی در آس��یا آغاز كردیم. اردوهای مختلف و بازی های 
تداركاتی مناسبی برگزار كردیم و با همت بازیکنان و همکاری 
كادر فنی و البته حمایت خوب فدراس��یون فوتبال توانستیم 
یک تیم باكیفیت را روانه جام جهانی كنیم. پیش بینی مان این 
بود كه در این تورنمنت شرایط خوبی خواهیم داشت و نتایج 

مطلوبی خواهیم گرفت.
س��رمربی تیم  ملی فوتبال ساحلی كش��ورمان در واكنش 
به این موضوع كه ش��اگردانش در حضور اسپانیا و تاهیتی، ۲ 
تیم همیش��ه مدعی این رشته توانستند به  عنوان صدرنشین 
گروه ش��ان صعود كنند، یادآور شد: در جام جهانی همه تیم ها 
در بهترین ش��رایط قرار دارند و سعی می كنند عملکرد عالی 
داشته باشند و تیم ضعیف نداریم. البته ما هم تیم دست و پا 
 بسته ای نیستیم. تیم ایران قهرمان آسیا و قهرمان مسابقات جام

بین قاره ای بود و حریفان  قطعا روی ما حساب می كردند. تیم 
ما ۲ بازی عالی مقابل اسپانیا و تاهیتی انجام داد و توانستیم هر 
۲ تیم را شکست دهیم، ضمن اینکه باید بگویم تیم آرژانتین 
هم شرایط خوبی داشت و خوشبختانه بازیکنان ما مقابل این 
حریف آمری��کای جنوبی هم خوب عم��ل كردند. همان طور 
 كه گفتم در جام جهانی س��طح همه تیم ها بالاس��ت و همه با

۱۰۰ درصد آمادگی در مسابقات حاضر می شوند.

توانایی شکست دوباره برزیل را داشتیم ■
نادری راجع به اینکه اگر ایران به  عنوان تیم دوم از گروهش 
صعود می كرد، مس��یر رس��یدن به فینال شاید راحت تر بود و 
دیدار آنها با برزیل در فینال برگزار می شد، خاطرنشان كرد: من 

و تم��ام اعضای كادر فنی به هیچ وجه 
به این مسائل فکر نکردیم، چون برای 
م��ا فرقی نمی كرد با ك��دام تیم بازی 
كنیم. ما نمی خواس��تیم تمركزمان را 
معطوف به این مسائل كنیم و عقیده 
داشتیم برای قهرمانی باید آماده بازی 
با هر تیمی باشیم، ضمن اینکه ما در 

فینال مسابقات جام بین قاره ای برزیل را شکست داده بودیم و 
می دانستیم توانایی شکست دوباره این تیم را داریم. وی كه با 
تسنیم گفت وگو می كرد، در پاسخ به این پرسش كه »چه عاملی 
باعث شد پیروزی سال گذشته مقابل برزیل تکرار نشود؟« تصریح 
كرد: پیش از بازی با برزیل محرومیت و مصدومیت هایی برای ما 
رقم خورد و باعث شد با وضعیت متفاوت تری نسبت به بازی های 
قبل مان در نیمه نهایی به میدان برویم و همین یک دلیل باعث 
شکست ما مقابل برزیل شد. در فوتبال ساحلی شرایط به گونه ای 
است كه غیبت یک بازیکن هم برای تیم دردسر درست می كند. 
ما مرادی را به دلیل محرومیت در اختیار نداشتیم. سعید پیرامون 
هم مصدومیت جزئی داشت و ۱۰۰ درصد آماده نبود. علاوه بر 
اینها مختاری هم دچار سرماخوردگی شده بود و خیلی روی فرم 
نبود. در واقع ما یک بازیکن را به طور قطعی در اختیار نداشتیم 
و ۲ بازیکن م��ان هم 6۰ درصد آماده بازی بودند و عملا با 7۰ 

درصد توان مان مقابل برزیل بازی كردیم.
یکی از تاکتیک های ما استفاده از شوت های 2 دروازه بان مان  ■

بود
س��رمربی تیم  ملی فوتبال ساحلی كش��ورمان در همین 

زمینه افزود: ما با همین شرایط، بازی حساب شده ای را مقابل 
برزیل انجام دادیم و همان طور كه دیدید خیلی زود به گل هم 
رسیدیم و بعد از آن هم برتری مان را مقابل قهرمان جهان به 
۲ گل رساندیم. با توجه به شناخت خوبی كه از برزیل داشتیم 
و این تیم را خوب آنالیز كرده بودیم، 
بازی پایاپایی انجام دادیم اما به همان 
دلایلی كه گفتم و كمبود بازیکنی كه 
داشتیم، تیم در لحظات پایانی وقت 
س��وم افت ك��رد و در همان لحظات 
گل س��وم را دریافت كردیم و بازی را 

از دست دادیم.
نادری درباره این موضوع كه ۲ دروازه بان ما در اكثر بازی ها 
گلزنی كردند و نقش موثری در پیروزی های تیم  ملی داشتند 
اما برزیل مقابل این تاكتیک ایران بخوبی ایستاد، گفت: یکی از 
تاكتیک های ما استفاده از شوت های ۲ دروازه بان مان بود و خیلی 
هم در این زمینه موفق بودیم و تنها در بازی با برزیل نتوانستیم 
از این حربه استفاده كنیم، چون بازیکنان برزیل خیلی خوب 
پرس می كردند اما این موضوع را نباید دلیل باخت مان مقابل 
این تیم بدانیم. ما برای گلزنی برنامه  و تاكتیک های مختلفی 
داشتیم. شما دیدید كه مقابل این تیم ۲ بر صفر هم جلو افتادیم 
و اگر خوش شانس بودیم می توانستیم گل های بیشتری هم بزنیم 

كه این اتفاق نیفتاد.
وی درباره حمایت پرش��ور تماشاگران ایرانی از شاگردانش 
هم گفت: همین جا باید از تمام هواداران ایرانی كه در ورزشگاه 
حضور پیدا كردند و از ما حمایت كردند تشکر كنم، تماشاگران 
خیلی به ما لطف داشتند و فوق العاده بودند. ما غیر از بازی با 
امارات میزبان كه به هواداران ایرانی بلیت ندادند! در همه بازی ها 
شاهد حضور گرم هموطن مان بودیم و از حضور آنها انگیزه و 

روحیه می گرفتیم.

تیم »ب« پرقدرتی را تشکیل می دهیم ■
س��رمربی تیم  ملی فوتبال س��احلی در پاسخ به این سوال 
كه تیمش چه مسابقاتی را پیش رو دارد، تصریح كرد: ما بعد 
از اس��تراحتی كوتاه دنبال این هس��تیم كه در ۳-۲ تورنمنت 
 فوتبال ساحلی شركت كنیم تا خودمان را برای مسابقات جام
بین قاره ای كه آبان س��ال آینده برگزار خواهد ش��د، آماده و از 
عنوان  قهرمانی مان دفاع كنیم. ما تصمیم داریم بازیکنان جدیدی 
را هم به اردو دعوت كنیم و تیم »ب« پرقدرتی را تشکیل دهیم 

تا كم كم بازیکنان جدید بتوانند به تیم اصلی راه پیدا كنند.
نادری در پاسخ به این پرسش كه او و شاگردانش پس از 
كسب مقام سوم جام جهانی دنبال حواله خودرو هستند یا خیر، 
تأكید كرد: باید عرض كنم در این مدت فدراس��یون فوتبال 
حمایت لازم را از تیم  ملی داش��ته است. پاداش های گذشته 
همه پرداخت شده و در جام جهانی هم پاداش هر پیروزی به 
اعضای تیم پرداخت ش��د اما خواس��ته ما چیز دیگری است. 
حق این بازیکنان خیلی بیشتر از اینهاست. بازیکنان ما دنبال 
حواله خودروهای وارداتی نیستند و خودشان را وارد این مسائل 
نمی كنند. بازیکنان تیم  ملی فوتبال ساحلی به یک خودروی 
داخلی هم راضی هستند. خواهش من از مسؤولان این است كه 
شرایطی را فراهم كنند كه اعضای تیم  ملی فوتبال ساحلی یک 
خودروی داخلی به قیمت كارخانه دریافت كنند. این تفاوت ها 
اذیت كننده است و باید به بازیکنان تیم  ملی فوتبال ساحلی 

نگاه ویژه تری داشته باشند. 
وی در پایان اظهار داشت: جا دارد یک بار دیگر كسب مقام 
سوم جام جهانی را به مردم ایران تبریک بگویم. همین طور قدردان 
زحمات همه اعضای تیم از مدیریت، كادر فنی، كادر پزشکی، 
كادر تداركات و رسانه ای تیم  ملی و بازیکنان هستم. تمام اعضای 
تیم در موفقیت تیم و سومی جام جهانی تلاش كردند و ما با یک 

كار گروهی توانستیم به موفقیت برسیم.

علی نادری: 

وی داخلی هم راضی هستند! بازیکنان تیم  ملی ساحلی به خودر

مدال طلای جام جهانی پاراوزنه برداری بر گردن غریب شاهی
رقابت های جام جهانی پاراوزنه برداری با تداوم درخشش نمایندگان ایران پیگیری شد. در ادامه مسابقات جام جهانی پاراوزنه برداری در امارات، دیروز )دوشنبه( در دسته ۱۰7 
كیلوگرم، علی اكبر غریب شاهی و سامان رضی و در دسته 97 كیلوگرم سیدحامد صلحی پور به مصاف حریفان خود رفتند. به گزارش تسنیم، غریب شاهی در این مسابقات با 
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معاون وزیر ورزش و جوانان درباره فروش 
اس��تقلال و پرس��پولیس صحبت هایی 

مطرح كرد.
سیدشروین اس��بقیان بعد از برگزاری مجمع انتخاباتی 
فدراسیون آمادگی جسمانی، عنوان كرد: خدا را شاكریم كه 
امروز این توفیق را داد سومین مجمع انتخاباتی را برگزار كنیم. 
در حکم من آمده بود كه باید این فدراسیون ها تعیین تکلیف 
شوند. با رای مجمع نام فدراسیون تغییر یافت و احمد گواری 

به عنوان رئیس انتخاب شد. 
مع��اون حرفه ای و قهرمان��ی وزارت ورزش درباره اینکه 
یک نامزد اجازه حضور در مجمع را نداش��ت و ش��ایعه رد 
صلاحیتش مطرح شد اما شما دستور دادید به مجمع بیاید، 
گفت: موضوع رد صلاحیت مطرح نبود، بلکه مکاتباتی بود 
كه باید زودتر می رسید؛ هماهنگی ها انجام شد و ابوالقاسم پور 

در انتخابات شركت كرد. 
وی در ادام��ه صحبت های خود درباره اینکه قرار اس��ت 

چه انتخاباتی برگزار ش��ود، عنوان كرد: انتخابات فدراسیون 
جانبازان و توان یابان فردا )امروز سه ش��نبه( برگزار می شود. 
انتخابات والیبال، سواركاری و ناشنوایان را هم در پیش داریم. 
در مجموع 7 انتخابات فدراس��یون را برگزار می كنیم و بعد 
از س��ال جدید هم باید برنامه ریزی كنیم. به گزارش فارس، 
اسبقیان در ادامه صحبت های خود در پاسخ به این سوال كه 
شنیده شده در نامزدهای ریاست فدراسیون سواركاری قرار 
اس��ت تغییراتی ایجاد ش��ود، آیا شما این را تایید می كنید؟ 
تصریح كرد: جلس��ه تجدیدنظر برگزار شد كه نظر نهایی را 
درباره لیست اعلام كردیم. تعدادی از كاندیداها درباره جلسه 
اول تطبیق نظراتی داشتند كه ما جلسه تجدیدنظر را برگزار 
كردیم. نظر كارشناسی مطرح شد كه طی یکی دو روز آینده 

اعلام می شود.
معاون وزیر ورزش درباره فدراسیون ژیمناستیک و اینکه 
اعلام شده ۲6 اردیبهشت ۱4۰۳ انتخابات آن برگزار می شود، 

گفت: انتخابات با نامزدهایی كه قبلا بودند برگزار می شود.

اسبقیان همچنین درباره اینکه گفته شده تامین اجتماعی 
قرار اس��ت پرسپولیس را بخرد، خاطرنشان كرد: درباره این 
موضوع دوستان خصوصی سازی اطلاع كامل دارند. آنچه وزیر 
ورزش پیگیری می كند این اس��ت كه وزارت ورزش دنبال 
تیمداری و باش��گاه داری نیست چون وظیفه وزارت ورزش 
نیست؛ وزارت ورزش دستگاه ناظر بر عملکرد باشگاه هاست. 
ان شاءالله تکلیف هر ۲ باشگاه تعیین و دغدغه هواداران هم 

برطرف شود.
اسبقیان درباره اینکه مسؤولان تامین اجتماعی گفته اند 
دول��ت به خاط��ر بدهی به این نهاد پرس��پولیس را واگذار 
می كن��د، تصریح كرد: من چنین موضوعی را نش��نیده ام. 
سیاس��ت های وزارت ورزش است كه دنبال می شود. دولت 
هم به جد دنبال این اس��ت كه دغدغه هواداران و مشکلات 

۲ باشگاه حل شود. 
وی در پاس��خ به این س��وال كه اسفند سال گذشته هم 
انتخابات زیادی برگزار ش��د، چ��را وزارت ورزش انتخابات 

فدراس��یون ها را به پایان سال موكول می كند، گفت: سال 
گذشته من مسؤولیت نداشتم و نمی دانم چگونه بوده است. 
آنچه می دانم در بدو انتصاب من ۱7 فدراس��یون به صورت 
سرپرس��ت اداره می ش��دند و این دغدغه ای بود كه وزیر و 
رسانه ها روی آن تاكید داشتند. در بند اول حکم من برگزاری 
مجامع بود. من كه آمدم زمان بندی 9 فدراسیون اعلام شد. 
وی درباره اینکه قبل از المپیک آیا فدراس��یونی خواهد 
بود كه تعیین تکلیف نشود، گفت: بستگی به زمان انتخابات 
دارد. زمان شان برسد مکلف هستیم انتخابات را برگزار كنیم. 
معاون وزیر در پاسخ به این سوال كه آیا برگزاری انتخابات 
فدراسیون ژیمناستیک با نامزدهای قبلي مشکلی ندارد و زهرا 
اینچه درگاهی می تواند شركت كند؟ اظهار كرد: خیر! مشکلی 
ندارد. این رشته پایه و جذابی است. تلاش های خوبی شده تا 
تعیین تکلیف شود. به ژیمناستیک امیدوار هستیم و دیدیم 
كه الفتی هم نتایج خوبی گرفت. اینچه درگاهی به انتخاب 

خودش بستگی دارد كه شركت كند یا نه.

قرار نیست پرسپولیس بابت بدهی دولت به تأمین اجتماعی واگذار شود
گزارش

شهرآورد ۱۰۳ پایتخت كه برای آخرین روزهای سال خورشیدی 
و پیش از فرا رسیدن نوروز برنامه ریزی شده، با همه حساسیت هایش 
با غلبه حاش��یه بر متن پیش از سوت آغاز مواجه شده است. این 
در حالی است كه در آستانه مصاف مهم استقلال و پرسپولیس در 
صدر جدول، اخبار مایوس كننده ای درباره بر زمین ماندن مهم ترین 
بحث موجودیتی س��رخابی ها یعنی مس��اله مالکیت ۲ باشگاه به 

گوش می رسد. 
جولان دادن حاش��یه های داربی موسوم به چهارشنبه سوری 
تهران كه در حال به چالش كشیدن متن فوتبالی این رقابت سنتی 
فوتبال كشورمان است، نشان از وضعیت بغرنج مدیریت كلان فوتبال 
و در كل ورزش كش��ور دارد. در این میان می توان موارد متعددی 
را برشمرد از جمله اصرار بر برگزاری این مسابقه همزمان با مراسم 
سنتی چهارشنبه آخر سال و عدم اجماع فدراسیون فوتبال و  سازمان 
لیگ با مسؤولان انتظامی درباره تاریخ دقیق چهارشنبه سوری! در 
حالی كه به خاطر این اختلاف برداشت فرهنگی و تامینی، بحث 
تغییر تاریخ داربی جدی به نظر می رسد، ابهامات ریز و درشت دیگری 
نیز به چش��م می خورد، از جمله احتمال استفاده از داوران زن در 
شهرآورد برای نخستین بار در تاریخ، جزئیات به كارگیری كمک داور 
ویدئویی)وار(، عواقب پاسخ رد سازمان تأمین اجتماعی به موضوع 
خرید باشگاه پرسپولیس همزمان با رفع نشدن ابهامات درباره باقی 
ماندن مالکیت باشگاه استقلال در دست وزارت ورزش آن هم كمتر 
از یک ماه به پایان ضرب الاجل AFC  درباره مهلت صدور مجوز 
حرفه ای باشگاه  های حاضر در لیگ قهرمانان آسیا. این تناقض ها را 
می توان در قالب عبارت كنایی »داربی سوری« صورت بندی كرد؛ 
عنوانی مناسب برای اشاره به اینکه فوتبال ایرانی در عین مبهم ماندن 
حیاتی ترین مسائل تشکیلاتی اش، به سنتی ترین شکل ممکن به 

روزمرگی خود ادامه می دهد. 
شهرآورد 103 گروگان تعیین تکلیف چهارشنبه سوری! ■

ای��ن نه یک خبر جعلی اس��ت و نه از آن دس��ت طنزهای در 
قالب دروغ سیزده كه معمولا توسط رسانه ها قبل از نوروز منتشر 
می شود. ماجرا از آنجا آغاز شد كه كمیته مسابقات سازمان لیگ 
برتر، برنامه دیدار استقلال و پرسپولیس از هفته بیستم را ساعت 
۲۰ روز چهارش��نبه ۲۳ اس��فند در ورزشگاه آزادی تعیین كرد اما 
مقامات تامینی استان تهران در نامه ای رسمی خواستار تغییر تاریخ 
آن شدند. این برنامه مصادف است با ساعات پس از اذان مغرب در 
دومین روز ماه مبارک رمضان. نخستین بار خبرگزاری ایسنا بود كه 
در این مورد اطلاع رس��انی كرد و نوشت: »با توجه به اینکه داربی 
تهران یک روز بعد از مراسم چهارشنبه آخر سال برگزار خواهد شد، 
مقامات انتظامی از مسؤولان سازمان لیگ درخواست كرده اند این 
بازی با ۲4 ساعت تاخیر روز پنجشنبه )۲4 اسفندماه( برگزار شود«.

مشکلی كه مسؤولان تامینی با این تاریخ دارند، تمركز نیروی 
انتظامی روی اتفاقات چهارشنبه سوری است كه پلیس را با مشکلاتی 

برای آماده باش در تاریخ شهرآورد مواجه می كند. بنابراین درخواست 
نیروی انتظامی تقریبا منطقی به نظر می رسد. سهیل مهدی، مسؤول 
كمیته مس��ابقات س��ازمان لیگ اما در واكنش به احتمال تعویق 
ش��هرآورد ۱۰۳ سعی می كند موضوعی را كه مستقیما با تصمیم 
خودش گره خورده، فرافکنی كند. وی در مصاحبه ای گفته است: 
»اگر چنین درخواستی آمده، به دفتر آقای كشوری فرد )سرپرست 
سازمان لیگ فوتبال( داده شده است. اولا باید ببینیم درخواست است 
یا دستور؛ چهارشنبه سوری هم ۲9 اسفند است. من نمی فهمم، مگر 
می شود شب یلدا را یک هفته زودتر برگزار كرد. چهارشنبه سوری 
بعدازظهر روز سه شنبه آخر سال برگزار می شود. این صحبت ها اگر 

از جایی بیرون آمده فکر می كنم ما نباید پاسخگو باشیم«.
لازم به یادآوری نیست كه  این مراسم هر سال با حوادث بغرنج 
و تلفات مالی و جانی فراوانی همراه بوده اس��ت. این مراسم قاعدتا 
امسال باید در سه شنبه آخر سال كه مصادف با شب سال نو در تاریخ 
۲9 اسفند خواهد بود، برگزار شود اما برخی معتقدند این مراسم به 
خاطر مصادف شدن با سال نو و چند ساعت مانده به تحویل سال 
احتمالا یک هفته زودتر و در تاریخ ۲۲ اسفند برگزار شود! هر دو 
طرف این داستان اما با این پرسش افکار عمومی مواجهند كه اصلا 
چه اصراری بر برگزاری شهرآورد همزمان یا نزدیک به تاریخ جشن 
چهارشنبه آخر سال وجود دارد و مهم تر از آن اینکه آیا پس از هزاران 
سال برگزاری چنین مراسمی در روزهای آخر سال، آیا هنوز متولی 

فرهنگی و اداری تعیین تاریخ این مراسم سنتی در كشور مشخص 
نیست؟ در كمال شگفتی ظاهرا  پاسخ مثبت است و هنوز ۲ تا از 
پرطرفدارترین باشگاه های ایران و جهان، هواداران شان، سازمان لیگ، 
نیروهای تامینی و رسانه ها نمی توانند هیچ برنامه ریزی مشخصی روی 

تاریخ دقیق برگزاری داربی سوری داشته باشند. 
کمک داوران زن برای داربی؟ ■

در فاصله كمتر از ۱۰ روز تا شهرآورد – كه البته هنوز هم قطعی 
نیست -  رئیس كمیته داوران فدراسیون فوتبال ایران هنوز نمی داند 
قرار است چه كسانی با چه سامانه هایی رقابت حساس استقلال و 
پرسپولیس در صدر جدول را قضاوت كنند. خداداد افشاریان معتقد 
است ورود »وی ای آر« به لیگ برتر می تواند باعث شود او نفس راحتی 
بکشد. وی گفته در داربی قبلی تمام تلاش خودش را انجام داد تا 
داربی با سامانه كمک داور ویدئویی برگزار شود و چندی پیش هم 
دستگاه های مربوط خریداری شده تا از این بابت مشکلی نباشد اما 
برخلاف این ادعا نه تا اینجای نیم فصل دوم لیگ برتر از این سامانه 
بهره برداری ش��ده و نه هنوز قطعیتی درباره بهره برداری از آن در 

شهرآورد آخر سال وجود دارد. 
نکته مهم اینجاست كه استفاده از این سیستم مستلزم این است 
كه داوران به علم استفاده از آن مجهز باشند. افشاریان در مصاحبه ای 
اعلام كرده كه تركیب قبلی  داوران اتاق  وار به خاطر بی تجربگی و 
عملکرد ضعیف برای كمیته داوران مشکل ساز شده و طبیعتا این 

بار باید تركیبی كاربلدتر انتخاب شود. از طرف دیگر قضاوت با این 
سیس��تم نیاز به لایس��نس بین المللی وار دارد. پس از بین 7 داور 
بین المللی كشورمان شامل موعود بنیادی فر، پیام حیدری، بیژن 
حیدری، حسن اكرمی، سیدوحید كاظمی، امیر عرب براقی و مرتضی 
منصوریان، یک نفر را می توان برای قضاوت این دیدار انتخاب كرد 
اما علاوه بر داور وسط و كمک هایش، باید ۳ داور در اتاق وار حضور 
داشته باشند و به داور وسط در حین بازی كمک كنند كه در این 

میان كار كمیته داوران سخت خواهد شد. 
موعود بنیادی فر برخلاف سایرین توانسته یک سال و نیم پیش 
مدرک لایس��نس اتاق وار را هم كسب كند اما اگر كمیته داوران، 
داور وسط خود را از بین 6 داور دیگر انتخاب و بخواهد از بنیادی فر 
در اتاق وار اس��تفاده كند تا نیازی ب��ه داوران خارجی در این اتاق 
نباش��د، نیاز اس��ت ۲ داور دیگر نیز در كنار بنیادی فر در این اتاق 

حضور داشته باشند. 
در این بین در راهروی فدراس��یون فوتبال، ن��ام دو داور خانم 
ایرانی به نام های قربانی و ذكایی  كه توانسته اند لایسنس اتاق وار 
را كس��ب كنند به گوش می خورد. البته افشاریان در گفت وگویی 
حتی به اصل قضیه بهره برداری از وار در شهرآورد هم روی خوش 
نشان نمی دهد، چه رسد به اینکه حساسیت نخستین داربی تحت 
وار با موضوع تاریخی قضاوت ۲ خانم در اتاق وار دوچندان ش��ود. 
او می گوید: »استفاده از داوران خانم در داربی؟ احتمال هر چیزی 
وجود دارد. باور كنید در این زمینه به نتیجه قطعی نرسیده ایم و به 
ما فرصت دهید تا در این باره به نتیجه برسیم. دفعه پیش داوران 
اتاق وار بی تجربه بودند و چندان قوی عمل نکردند و ما در این زمینه 
دچار مشکل شدیم. این بار نیاز است با وسواس بیشتری داوران اتاق 

وار را انتخاب كنیم«. 
بنابراین شاید مطرح كردن گزینه های خانم، برای عبور از داوران 
ایرانی در اتاق وار باشد تا  كمیته داوران مثل قبل از داوران خارجی 

باتجربه در شهرآورد ۱۰۳ استفاده كند. 
مالکیت سرخابی ها به نقطه صفر بازگشت ■

در فاصله كمتر از یک ماه به پایان ضرب الاجل AFC برای صدور 
مجوز حرفه ای به باشگاه های آسیایی از جمله پرسپولیس و استقلال 
كه آماده شركت در لیگ نخبگان می شوند، همه چیز به نقطه صفر 
بازگشته است. پرسپولیس كه در بحث واگذاری مالیکتش یک گام از 
استقلال جلوتر به نظر می رسید نیز حالا به دنبال  شانه خالی كردن 
سازمان تأمین اجتماعی از پذیرش مالکیت آن در ازای طلب هایش، 
بلاتکلیف مانده است. از طرف دیگر گفته می شود قرار است استقلال 
در مالکیت وزارت ورزش باقی بماند ولی شنیده می شود این ترفند 
نخ نما شده و AFC  به یک مالک دولتی مجوز نمی دهد. اگر وزارت 
ورزش این ابهام را به س��رعت حل نکند، ممکن است در روزهای 
نوروز هواداران استقلال و پرسپولیس با اخبار تلخی درباره حذف 
تیم های شان از رقابت های باشگاهی فصل آینده  آسیا مواجه شوند. 

درباره حاشیه های شهرآورد 103 تهران که بر متن فوتبال ایرانی شوریده اند
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